
Protokół  Nr  3/2012  
z  posiedzenia  Komisji  Oświaty ,  Kultury  i  Zdrowia   

odbytego  w  dniu  15  marca  2012  roku 
 

                                                      Posiedzenie  odbyło  się  w  lokalu  Urzędu  Gminy  w  Siennie  od  
godziny  14.15  do  godziny  15.30 . 
 
W  posiedzeniu  uczestniczyli : 
1.Komisja  w  pełnym  składzie  
2.Sekretarz  Gminy  Sienno – Piotr Dąbrowski 
3.Kierownik  GOPS  w  Siennie – Grażyna  Antoszewska 
 
Porządek  posiedzenia : 
1.Ocena  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej w  Siennie . 
2.Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  GOPS  w  Siennie  do realizacji 
   zadań  w zakresie  pracy  z  rodziną . 
3.Analiza  Regulaminu  wynagradzania  pracowników  pedagogicznych zatrudnionych na terenie 
   Gminy Sienno . 
 
Przebieg  posiedzenia : 
Ad.1.Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Krzysztof Sieczka .  Powitał członków  
komisji  oraz  kierownik  GOPS  w  Siennie  zaproszoną  na  posiedzenie w  związku  z  omawianą  
tematyką .  Stwierdził  quorum  i  przedstawił  porządek  posiedzenia .  Przewodniczący  Komisji  
poprosił  Panią  kierownik  GOPS  o  krótkie  zreferowanie przedłożonego  na  piśmie  
sprawozdania  z  realizacji  zadań  przez  GOPS  w  2011  roku . 
Kierownik  GOPS  Pani  Grażyna  Antoszewska  streściła  pisemne  sprawozdanie .  
Poinformowała  o  potrzebie  zatrudnienia  opiekunek  z  uwagi  na  zwiększenie  ilości  zgłoszeń  
od  osób  potrzebujących  opieki .  Zwróciła  uwagę  na problem  z  dojazdem  do  
podopiecznych ,  zwłaszcza  w  sezonie  zimowym .  Rzadkie  połączenia  komunikacyjne 
wydłużają  dojazd  i  utrudniają  obsługę  kilku  osób  przez  jedną  opiekunkę .   
Członek  Komisji  Wojciech  Kaczorowski  skonkludował ,  iż  dobrze  byłoby  aby  gmina  
dysponowała  własnym  pojazdem ,  który  mógłby  być  wykorzystywany  również  przez  GOPS. 
Komisja  pytała  o  możliwość  skorzystania  w  opiece  nad  osobami  starszymi  i  chorymi  z  
wolontariatu .  Dlaczego  jest  pięć  osób  w administracji  i  czy  nie  można  osób  z  
administracji  przesunąć  jako  opiekunów . Jak  zmienia  się  liczba  podopiecznych  i  czy  jest 
tendencja  wzrostowa .  Czy  usługi  opiekuńcze  dofinansowane  są  z  zewnątrz  i  na  jakich  
zasadach  są  zatrudniane  opiekunki .   
Kierownik  GOPS  Pani  Grażyna  Antoszewska udzieliła  odpowiedzi  na  zapytania  Komisji .  
Poinformowała ,  iż  w  szkole  zawiązuje  się  grupa  wolontariuszy ,  ale  GOPS  nie  skorzysta  z  
tej  formy ,  ponieważ  opieka  nad  osobami w  terenie  jest  to  duża  odpowiedzialność  z  
różnorodnym  zakresem  wykonywanych  czynności  przy  tych  osobach .  Odnośnie  
zatrudnienia  w  administracji  wyjaśniła ,  iż  w  sprawozdaniu  w  administrację  wliczeni  zostali  
trzej  pracownicy  socjalni ,  których  zadaniem  jest  praca  w  terenie ,  robienie  wywiadów .  
Oprócz  tych  pracowników  socjalnych  w  GOPS  zatrudnione  są  dwie  osoby – kierownik  i  
informatyk .  Opiekunki  terenowe  są  zatrudnione  poprzez  biuro  pracy ,  GOPS  ponosi  koszty  
częściowe .  Nie  ma  dofinansowania  do  usług  opiekuńczych  ,  są  finansowane  ze  środków  
gminy .  Również  ze  środków  gminy jest  finansowany  pobyt  osób  w  Domach  Pomocy  
Społecznej ,  co  jest  dużym  obciążeniem dla  budżetu .  GOPS  broni  się  od  kosztów  poprzez  
umieszczanie  tych  osób  na  oddziale  opieki  długoterminowej  ale  są  takie  przypadki ,  gdy  



nie  ma  innego  wyjścia ,  jak  pobyt  w DPS .  Poinformowała , iż  wzrasta  liczba podopiecznych  
GOPS  a  zwłaszcza  osób ,  które  nie  nabyły  praw  emerytalnych  i  nie  mają  źródła  
utrzymania .    
Komisja  dokonała  podsumowania  pracy  GOPS  i  oceniła  ją  pozytywnie .   
 
Ad.2.Komisja  zapoznała  się  z  projektem  uchwały  w sprawie  wyznaczenia  Gminnego  
Ośrodka Pomocy Społecznej  w  Siennie  do  realizacji  zadań  w  zakresie  pracy  z  rodziną . 
Kierownik  GOPS  Pani  Grażyna  Antoszewska  wyjaśniła ,  iż  ustawa  o  wspieraniu  rodziny  i 
systemie  pieczy zastępczej  nakłada  nowe  obowiązki  w  zakresie  opieki  nad  rodziną.  
Wzrosła  liczba  rodzin  problematycznych .  GOPS  jest  jednostką  powołaną  do  tego  typu  
zadań  i  zostanie  mu  powierzona   realizacja  zadań  z  tego  zakresu .  Po  przejęciu  przez  
GOPS  obowiązków  wynikających  z  ustawy  zostanie  zatrudniony  pracownik – asystent  
rodziny . 
Komisja  nie  wniosła  zastrzeżeń  do  projektu  uchwały  i zaopiniowała  go  pozytywnie . 
Komisja  podziękowała  Pani  kierownik  GOPS  za  udzielenie  wyjaśnień  i  udział  posiedzeniu . 
Opinia  zostanie  sporządzona  odrębnie  i  przedstawiona  na  sesji  w dniu  20  marca  br. 
 
Ad.3.W  tym  punkcie  posiedzenia  udział  wziął  Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski . 
Komisja  zgłosiła  uwagi  do  projektu  uchwały  w  sprawie   przyjęcia  Regulaminu  
określającego wysokość oraz  szczegółowe warunki  przyznawania, obliczania  i wypłacania 
niektórych składników  wynagradzania wynikających ze stosunku  pracy dla nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego . 
Członek  Komisji  Wojciech  Kaczorowski  poinformował , iż  Regulamin  opracowany w  
Powiecie  Lipskim  jest  bardziej  usystematyzowany  i  czytelny  od  obowiązującego  w   gminie  
Sienno .  Przekazał  kserokopię  dokumentu .   
Sekretarz  Gminy Piotr  Dąbrowski  odniósł  się  do  tej  wypowiedzi i wyjaśnił , że  nie  ma 
problemu  ze  stosowaniem Regulaminu  przyjętego  w  gminie  Sienno , a projekt  był  
uzgadniany  ze  związkami  zawodowymi  nauczycieli .  Dodatki  to  wydatek  z  budżetu  ,  ale  
trzeba  też  zwrócić  uwagę ,  że  dodatki  wpływają  na  średnią .  Regulamin  nie  był  zmieniany  
od  prawie  dwóch  lat ,  bo  każda  zmiana  skutkuje  na wydatkach ,  ponadto  nauczyciele i tak  
mają  podwyżki  każdego  roku . 
Członek  Komisji  Wojciech  Kaczorowski  poinformował ,  że  proponując  temat  Regulaminu  
wynagradzania  nauczycieli  do  planu  pracy  Komisji  miał  na  myśli  uporządkowanie  i  
usystematyzowanie  obowiązującego  Regulaminu . Zwrócił  uwagę ,  że zwiększenie  dodatków  
zmniejszyłoby  kwotę  wypłacanego  co  roku  wyrównania  średnich . 
Sekretarz  zapytał ,  czy  dyrektor  robił  taką  symulację i  czy  to  na pewno  da  oszczędności ,  
bo  nie  widzi  różnicy , czy  wypłacać  co  miesiąc  wyższe  dodatki ,  czy  jednorazowo  wypłacić  
wyrównania .  Wskazał ,  iż  efekt  dałyby  godziny  nadliczbowe ,  ale  to  oznaczałoby  mniejszą  
ilość  etatów  ,  bo  na pewno nie  wzrośnie  liczba oddziałów .  Sekretarz  zwrócił  uwagę  na  
duże  obciążenie  dla  budżetu  gminy  wydatkami  oświatowymi  .  Poinformował ,  iż  po raz  
pierwszy zdarzyło  się ,  że należność  do  ZUS  za  2011  rok  została  uregulowana  w  styczniu  
2012  roku , bo  zabrakło  środków . 
Członek  Komisji  Wojciech  Kaczorowski  wskazał ,  iż  za  dwa  trzy  lata  będzie  jeszcze  gorzej  
 i  już  trzeba  zastanawiać  się  nad  oszczędnościami .  Podkreślił ,  iż  nie  ma  na  myśli  
radykalnych  oszczędności ,  ale  np. .  można  zwrócić  uwagę  na oszczędzanie  na  energii  
elektrycznej ,  opale . 
Przewodniczący  Komisji  Krzysztof  Sieczka  poprosił  o  udzielenie  informacji  na  temat  
przerobienia  ogrzewania  olejowego na  bardziej  ekonomiczne . 



Sekretarz  Gminy  poinformował ,  iż  jest  taka  możliwość i prowadzone  są  rozmowy  w  tym  
temacie .  Koszt  modernizacji  ogrzewania  wyniesie  około  200.000 zł  ,  a  oszczędności będą  
widoczne  po  trzech  latach  . 
Komisja  powróciła  do  tematu  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli .  Uzgodniono  aby  
administracja  wykonała  symulację  dostosowania  wysokości  dodatków  do  wynagrodzeń  
nauczycieli  w  taki  sposób ,  aby  zmniejszyć  kwoty  wypłacanych  wyrównań .  
Komisja  przyjęła  wniosek  o  opracowania  Regulaminu  określającego wysokość oraz  
szczegółowe warunki  przyznawania, obliczania  i wypłacania niektórych składników  
wynagradzania wynikających ze stosunku  pracy dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu 
zawodowego w  nowej  formie . 
 
Na  tym  posiedzenie  zakończono . 
 
                                                                                                        Przewodniczący  Komisji 
 
                                                                                                             Krzysztof  Sieczka 
 
 
 
 
 
 


